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PROTOKÓŁ NR 12/11 
  Z POSIEDZENIA KOMISJI OCHRONY CYWILNEJ, ZAGROŻEŃ 

NADZWYCZAJNYCH I ADMINISTRACJI ZESPOLONEJ  
w dniu 22.11.2011 r. 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15.00 i trwało do 15.45 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - 
zał. nr 1) oraz Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka, Skarbnik Powiatu Izabela Świderek, 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki. Posiedzenie otworzył, stwierdził 
quorum i obrady poprowadził Przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym punktem 
posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie. 
 
Porządek obrad 12 posiedzenia Komisji Ochrony Cywilnej, Zagrożeń Nadzwyczajnych  
i Administracji Zespolonej został przedstawiony i stanowi zał. nr 2.  
 
Ad.3 Przyjęcie protokołów z 8, 9, 10, 11 posiedzenia Komisji. 
 
Komisja przyjęła jednogłośnie protokoły:  nr 8 z dnia 24 sierpnia 2011 r., nr 9 z dnia  
13 września 2011 r., nr 10 z dnia 27 września 2011 r. oraz nr 11 z dnia 27 października  
2011 r. 
       
Ad.4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na X sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

1. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  
Nr III/17/2010 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 16 grudnia 2010 r. w sprawie 
ustalenia wysokości diet radnych Powiatu Gryfińskiego (druk nr 2/X);  

 
Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 

 
2. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwał 

dotyczących składów osobowych Komisji Ochrony Cywilnej, Zagrożeń 
Nadzwyczajnych i Administracji Zespolonej i Komisji Rewizyjnej (druk nr 3/X); 

 
Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 

 
Na posiedzenie przybyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
 

3. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia Informacji  
o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Gryfińskiego w roku szkolnym 
2010/2011 (druk nr 4/X); 

 
Radna Ewa Dudar powiedziała, że w zestawieniu zostało wykazane właściwie wszystko 
szczegółowo, natomiast nie widzi realizacji zadań oświatowych w odbiciu finansowym, nie 
zostały wykazane subwencje oświatowe, dotacje dla szkół, nie ma utożsamienia wyników 
nauczania z realizacją subwencji oświatowej. Należałoby wiązać informacje o stanie oświaty 
z tym, jak subwencja oświatowa jest przekazywana w rozdzieleniu na dane szkoły oraz jakie 
są dotacje. Być może na przyszłość jest to wniosek, aby takie dane zostały zawarte.  
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Na posiedzenie przybyła Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka oraz Radny Roman Rataj. 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 

4. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012” (druk 
nr 5/X); 

 
Radny Piotr Bugajski zasugerował uzupełnienie rozdziału V – Zadania priorytetowe, ust. 2, 
pkt 7 lit.a w załączniku do niniejszego projektu uchwały poprzez dopisanie zwrotu „oraz 
bezpieczeństwa ppoż”. Mowa jest o organizowaniu imprez, spotkań i konkursów 
propagujących zasady bezpieczeństwa m.in. w ruchu drogowym, przemocy wśród dzieci  
i młodzieży szkolnej, bezpiecznego wypoczynku nad wodą. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że na tym etapie nie jest to za bardzo możliwe, ponieważ jeżeli zostaną 
zmienione zapisy, to projekt uchwały wymaga ponownej konsultacji społecznej.  
 
Radny Piotr Bugajski powiedział, że Program był konsultowany i propozycje radnych  
nie mogą zostać już przyjęte. Pozostaje przyjęcie projektu uchwały w przedstawionej wersji.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że Zarząd Powiatu przedkłada radnym Program, ale bezpośrednio jest organem 
wykonującym to zadanie.  
 
Radna Ewa Dudar zapytała o termin przyjęcia w/w Programu. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
odpowiedziała, że do dnia 30 listopada br musi zostać podjęty.  
 
Radny Piotr Bugajski powiedział, że Program jest podstawą do udzielania i zawierania 
umów będących podstawą do przekazywania środków finansowych.  
 
Radna Ewa Dudar zapytała o wysokość środków finansowych zabezpieczonych na ten cel  
w projekcie budżetu na 2012 r. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
odpowiedziała, że około 200 000,00 zł. 
 
Przewodniczący Sławomir Terebecki powiedział, że Komisja ma możliwość przyjęcia 
projektu uchwały w przedłożonej formie. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
zaproponowała przyjęcie projektu uchwały w przedłożonym kształcie z możliwością 
wniesienia zmian do uchwały w późniejszym terminie.  
 
Radny Piotr Bugajski zapytał, czy przyjęty Program w czasie jego obowiązywania można 
zmieniać i czy wprowadzane zmiany również muszą być konsultowane. 
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Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
odpowiedziała, że wprowadzane zmiany również muszą być konsultowane. Są to ogólne 
działania, natomiast jak będzie ogłaszany konkurs, to można uszczegółowić zakres. Nic się 
nie dzieje, jeżeli do końca nie zostało to rozpisane szczegółowo.  
 
Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka powiedziała, że Program wysyłany jest do wszystkich 
organizacji pozarządowych, które nie zgłaszały takich potrzeb.  
 
Radna Ewa Dudar zapytała o organizacje pozarządowe, które na terenie powiatu zajmują się 
zakresem ppoż. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
odpowiedziała, że są to ochotnicze straże pożarne, które nic nie zgłaszały. 
 
Radny Piotr Bugajski powiedział, że chciałby jeszcze dodać w tym ustępie - lit.c, tj. 
przeprowadzanie szkoleń z zakresu udzielania pierwszej pomocy.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zapis lit.b został złożony jako wniosek do budżetu powiatu na 2012 r. 
Konstruując projekt budżetu patrzono na budżet oraz na zadanie. Jest to jakby powiązane.  
Te zadnia, które tutaj występują zostały wpisane w projekt budżetu.  
 
Radna Ewa Dudar powiedziała, że zapis z Programu odnosi się do szkoleń z zakresu 
ratownictwa wodnego.  
 
Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka powiedziała, że w ramach tego szkolenia można robić 
szkolenia z zakresu udzielania pierwszej pomocy.  
 
Radna Ewa Dudar powiedziała, że gdyby był zapis „przeprowadzenie szkoleń z zakresu 
ratownictwa w tym wodnego”, to byłoby to szerszym pojęciem. I wtedy furtka byłaby 
otwarta. 
 
Sekretarz Powiatu Barbara Rawecka powiedziała, że ostatnio zostało przeprowadzone 
szkolenie dla pracowników Starostwa Powiatowego z zakresu udzielania pierwszej pomocy.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz – Bień 
powiedziała, że jest dosłownie kilkanaście organizacji, które są aktywne. Najbardziej aktywne 
są stowarzyszenia kultury fizycznej z dziedziny sportu. 
 
Radna Ewa Dudar powiedziała, że ust. 3 rozdziału V pozostawia możliwość dopisania 
innych potrzeb - „W przypadku zdiagnozowania innych potrzeb lokalnych  
lub na uzasadniony wniosek organizacji Zarząd Powiatu w Gryfinie może w drodze uchwały 
wskazać inne niż określone w ust. 2 zadania, które wymagają realizacji, w celu ich zlecenia 
organizacjom na zasadach określonych w ustawie lub odrębnych przepisach”. 
 
Radny Piotr Bugajski powiedział, że jest tu pewna furtka, ale z doświadczenia wie,  
że później pojawia się problem, bo nie ma wyszczególnionego zapisu.  
 
Przewodniczący Sławomir Terebecki powiedział, że komisja i rada powiatu nie ma 
możliwości ingerowania w Program, natomiast może ten projekt uchwały przyjąć, wstrzymać 
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się lub go nie przyjąć. Faktycznie cały Program jest programem opracowanym przez Zarząd  
i w późniejszy terminie można kierować wnioski do Zarządu o jego ewentualne uzupełnienie.  
W tej chwili nie ma takiej możliwości, ze względu na odbyte konsultacje społeczne. 
Propozycja jest taka, aby zająć stanowisko nad w/w projektem uchwały a wnioski zgłaszać 
odrębnie do Zarządu Powiatu.  
 
Radny Piotr Bugasjki zapytał, czy pod edukacją ekologiczną oraz propagowaniem działań 
proekologicznych i zasad zrównoważonego rozwoju zawarte są działania z zakresu sprzątania 
świata.  
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
odpowiedziała, że głównie z tego zakresu są realizowane projekty przez zespoły szkół 
ponadgimnazjalnych.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

5. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  
Nr XXVIII/277/2009 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 6/X); 

 
Radna Ewa Dudar zwróciła się z prośbą o uzupełnione uzasadnienia poprzez dopisanie  
„w uzgodnieniu z Komisją Międzyzakładową Wolnego Związku Zawodowego Solidarność-
Oświata w Gryfinie” po słowach „uznając zasadność wniosku ZNP Oddział Gryfino”. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

6. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie poparcia apelu Rady 
Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego dotyczącego opracowania rządowego 
programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odry (druk nr 7/X); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 
7. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2011 rok (druk nr 8/X); 
 

Skarbnik Powiatu Izabela Świderek powiedziała, że w/w projekt uchwały jest pierwszą 
korektą budżetu i w większej części polega na zwiększeniu dochodów w tych podziałach 
klasyfikacji budżetowej, które na podstawie dziesięciomiesięcznego wykonania dają 
podstawę do korekty w każdą ze stron. Większość dochodów w dziale np. 600, 700, 750  
są szacunkami na podstawie wykonania za miesiąc październik dostosowanymi do realnych 
możliwości realizacji dochodów. Zmian dokonuje się na wnioski składane przez jednostki 
organizacyjne i placówki oświatowe. Kwota w wysokości 292 340,63 zł została włączona  
w dziale 853 z przeznaczeniem na zakup aut dla jednostek powiatowych jak również 
stowarzyszeń. Jeżeli chodzi o zmniejszenie dochodów, to następuje głównie w dziale 700.  
Są to środki pierwotnie zaplanowane ze sprzedaży mienia. Zmniejszenie następuje o łączną 
kwotę 465 806,00 zł. Ponadto został skorygowany projekt realizowany przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Chojnie pn. „Podniesienie jakości kształcenia zawodowego 
poprzez wyposażenie pracowni szkolnych. Plan przewidziany na ten rok został w całości 
wykonany i zmniejszenie następuje o kwotę 63 164,08 zł. Jeżeli chodzi o wydatki,  



 5

są one konsekwencją dochodów. Następują wzrosty wydatków w tych podziałkach 
klasyfikacji, w których jest to zasadne w związku ze wzrostem dochodów i występują  
głównie w placówkach oświatowych. Dodatkowe środki wykorzystane zostaną na wydatki 
bieżące, w przypadku SOSW w Chojnie są to środki z przeznaczeniem na remont pracowni 
gastronomicznej. Jeżeli chodzi o pozostałe kwoty, są one przesunięciami w ramach 
planowanych środków, rozdysponowanie następuje zgodnie z rzeczywistymi potrzebami 
jednostek. Zmniejszenia wydatków następują z tytułu nie wykonania projektu, o którym 
mówiła wcześniej, jak również następuje zmniejszenie planu zespołu szkół 
ponadgimnazjalnych. Pozostałe kwoty są tylko i wyłącznie przesunięciami w obrębie 
wcześniej przyznanych środków. Wszystkie zmiany są zobrazowane w załącznikach  
od 1 do 7.  
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 
Ad.7 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 
 
Radny Piotr Bugajski zwrócił się ponownie z prośbą o wycinkę krzaków z poboczy drogi 
powiatowej na odcinku Rosnowo-Gogolice. 
 

Przewodniczący Sławomir Terebecki zwrócił się z prośbą o zamieszczenie w prasie 
lokalnej (np. Gazeta Gryfińska, Gazeta Chojeńska) informacji o godzinach i miejscach 
udzielania świadczeń opieki zdrowotnej na terenie Powiatu Gryfińskiego, znajdującej się  
na stronie internetowej www.gryfino.powiat.pl w zakładce ambulatoryjna opieka 
specjalistyczna.  
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15.45 
 
 

Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 
  Sławomir Terebecki 


